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Z akcie „Bananská -  buď fit “ 

T uristikou ku zdraviu, alebo zdravie a turistika – to 
boli základné heslá  jubilejného piateho ročníka  

Bananskej – buď fit ! 
    6. október bol deň akoby stvorený na pohyb a pobyt 
v prírode. Hneď ráno bolo cítiť vo vzduchu sviežosť, 
ktorá sa valila do dolín z kopcov Považského Inovca.  
A sila tejto sviežosti priam vylákala  turistov 
a milovníkov prírody. Usmiati a plní elánu prichádzali 
na štart už tradičnej Bananskej buď-fitky  nielen 
dospelí, mládež a deti, ale i dôchodcovia  a celé rodiny.  
  Tu sa rozhodli pre jednu z troch trás – 10 km, 15 km 
a cyklotrasu 30 km. Aj v tomto ročníku sa najviac 
účastníkov vybralo na trasu dlhú 10 km. Absolvovalo ju 
45 dospelých a 27 detí. Zdatnejší turisti, 8 dospelých 
a 12 detí ,sa vydali na trasu 15 km dlhú.  Pre cyklotrasu 
sa rozhodli 5 účastníci.  
    Najmladším turistom bol jednoročný Samuel Filip 
z Moravian nad Váhom a najstarším 85-ročný 
Ľudovít Vanko z Piešťan. Obaja  si prevzali  z rúk 
starostu obce diplom a vecnú cenu. Všetci zúčastnení 
turisti sa stretli v cieli na AHOJI  pri dobrom guláši  
a opekačke . Boli spokojní, lebo cítili, že urobili opäť 
niečo  pre svoje zdravie.   Spokojní boli aj organizátori, 
pretože okrem účastníkov z Bratislavy, Topoľčian, 
Trnavy, Piešťan, Vrbového a  Moravian nad Váhom   sa 
zúčastňuje akcie stále viac turistov z Banky. A o to nám 
všetkým ide. Veď to je naša Bananská – buď fit! 

1. liga žiačky 
 

       Žiačky OTJ Banka po prvej polovici súťaže budú zimovať na peknom 2. – 3. 
mieste, keď spolu s Trenčianskymi Teplicami strácajú na vedúce Selce 3 body. 
O tento úspech sa pričinili a boli výraznou posilou pre družstvo i vlastné 
odchovankyne Banky  T.Sláviková, I.Pišná, Z. Julinyová. Toto úspešné futbalové 
družstvo žiačok, ktoré pod vedením vedúceho družstva Petra Mareka a trénera 
Michala Vercholu dosiahli výrazný výkonnostný pokrok, nám okolité obce a mestá 
závidia. Veď je to vlastne jediné dievčenské futbalové družstvo v okrese. Týmto sa 
Banka dostala do spoločnosti takých miest ako je Bratislava, Trnava, Žilina, Košice, 
Humenné, Ružomberok..., v ktorých má ženský futbal tradíciu niekoľko desiatok 
rokov. 
    Okrem reprezentácie vo futbale dievčatá sa zúčastňujú na spoločenských 
a kultúrnych akciách obce (otvorenie kúpeľnej sezóny, stavanie mája...). Napriek 
úspechom v športe a aktívnemu zapájaniu sa do spoločenského a kultúrneho diania 
v obci zaznievajú názory, že družstvo je zbytočné, treba ho zrušiť, že v ňom hrajú 
i hráčky ktoré nie sú z Banky (a čo taká Barcelona, Liverpol, Moravany), že to stojí 
peniaze, atď. Tieto argumenty  sú scestné a vôbec neobstoja. Veď dievčatá od  
založenia družstva na Banke financuje hotel Patrícia, za čo mu patrí vďaka. Uvažovať 
o zrušení jedného z najlepších družstiev 1. žiackej ligy, keď na okolí obce a mestá
(Kálnica, Nižná, Nové Mesto nad Váhom) snažia sa založiť ženský futbal, ktorý je pre 
diváka atraktívny, je veľmi krátkozraké. Ba naopak, ako jediná zložka, ktorá 
reprezentuje obec na celoštátnej úrovni, by si zaslúžila  konečne pozornosť 
kompetentných. Veď uznanie družstvo dostalo i od Slovenského futbalového zväzu, 
ktorý nás ako nováčika ligy ocenil finančným a materiálnym darom. Zrušiť niečo, čo je 
úspešné, funguje a prináša pozitívnu propagáciu obci, je asi charakteristická črta 
nášho folklóru. 
     Dievčatám treba poďakovať za úspešnú reprezentáciu, popriať im veľa úspechov 
do budúcnosti a zároveň pozývame všetkých záujemcov a záujemkyne o ženský 
futbal, aby prišli na futbalový štadión OTJ Banka. 
 

 III. B trieda – muži 
 

     Na rozdiel od dievčat, naše futbalové družstvo mužov prežíva krízu a v jesennej 
časti súťaže obsadilo 10.miesto, čo je pre fanúšika veľké sklamanie. Či sa na túto 
situáciu pozerá laik alebo odborník, výsledok je rovnako zlý. Opatrenia výboru OTJ, 
ktorý reagoval na zlú hru a výsledky už po prvých zápasoch, sa nepodarilo splniť 
a nenastalo zlepšenie v hre družstva. 
    Dôvody sú tu hlavne v neochote vystúpiť zo starých zabehaných koľají 
a stereotypov. Ak niečo nefunguje už niekoľko rokov, treba sa pokúsiť o pozitívnu 
zmenu a nie robiť futbal a trénovať ako pred 30 rokmi. Veď práca vo výbore OTJ nie je 
iba vyznačiť ihrisko, nafúkať lopty, zavesiť siete, ale ak treba, tak prijať i nepopulárne 
opatrenia a rozhodnutia. Zapáčiť sa všetkým nie je možné. Iba rozprávať a nekonať, 
alebo konať práve opačne ako bola vytýčená koncepcia , je hádzanie polien pod nohy 
všetkým snahám o zmenu k lepšiemu. Dôsledkom tohto konania – nekonania je i to, 
že rapídne sa výkonnostne zhoršili i talentovaní hráči, ktorí mali byť ťahúňmi družstva. 
Pritom výsledok by mal byť práve opačný, lebo za posledné dva roky sa ekonomická 
a materiálna situácia v klube zlepšila niekoľkonásobne a dosahuje vysokú úroveň, za 
ktorú by sa nemuseli hanbiť ani kluby, ktoré hrajú oveľa vyššie súťaže. 
      Za súčasný (dlhoročný) stav netreba viniť iba hráčov. Máme mladých hráčov, 
z ktorých pri vhodnom vedení môže sa vybudovať úspešné družstvo. Je to veľká 
devíza do budúcnosti, veď generačná výmena čaká väčšinu družstiev našej súťaže 
a čím skôr k tomu pristúpime, tým sa nám to skôr vráti v podobe dobrých výsledkov. 
Už i tak sme stratili zbytočným váhaním minimálne jeden rok. Okolo kapitána  Mareka 
Dávidka, Ladislava Cibika,  bratov Rusnákovcov sa vytvorilo zdravé jadro hráčov, 
ktorým nie je súčasný stav ľahostajný. Sami hráči poukazujú na to, že im chýba 
kondícia, domáhajú sa kvalitnejších tréningov. Tréner by sa nemal brániť novým, ale 
v praxi odskúšaným a overeným tréningovým metódam, s ktorými mu chce kapitán 
pomôcť (člen realizačného týmu Spartaka Trnava). 
     Veľkou devízou pre futbal v obci je tá skutočnosť, že i starostovi obce 
a poslancom nie je ľahostajný súčasný stav a je tu snaha riešiť tento problém. No nie 
vždy majú kompletné a hlavne pravdivé informácie, pracujú so subjektívnymi názormi 
„odbornikov“, čo bráni k objektívnemu posúdeniu problému. Obec ako najväčší 
finančný prispievateľ do futbalu by mala posilniť v ňom svoj vplyv tým, že za predsedu  
a do výboru klubu bude nominovaný starosta a niektorí z poslancov (Dubovany, 
Ratnovce ...), ktorí budú schopní využiť to zdravé, čo vo futbale je (a je toho veľa).  
   Treba iba dúfať, že nebude platiť, to čo platilo vždy doteraz a ako vraví upravené 
arabské príslovie: Psy štekajú a karavána ide ďalej. 

                                                                                                         P.M. 
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História Banky 
 

Veľmi ma zaujíma história našej obce. Rád si niečo prečítam, alebo 
sa porozprávam so staršími spoluobčanmi. Do roku 2007 sa dalo 
niečo prečítať aj v obecnom Hlásniku. V poslednom čase sa len 
opakuje to, čo už bolo napísané. Veľmi ma dojal článok História 
obce v čísle 7: Lovci mamutov. Roky 15 – 25 – 35 a 40 tisíc rokov 
pred naším letopočtom. Keď som si prečítal o výrobe nástrojov, 
o výrobe kože, ihly a veľa ďalších nástrojov, bol som šokovaný. Raz 
sa asi dočítam, že Noe na zhotovenie korábu rúbal drevo 
v bananských horách v Lipine alebo v Bukovine. Všetko je možné. 
Nechcem uraziť pána Ing. Murína, ale ak nie je čo napísať, tak 
nepísať. Napriek tomu  prajem mu do jeho ďalšej pisateľskej práce 
veľa dobrých nápadov. 

Z vašich ohlasov 

Čitateľ: Paulovič 

Starosta obce pozýva všetkých 
občanov obce  

a milovníkov prírody a turistiky 
na slávnostné otvorenie 

 

 Bananského  
náučného   
chodníka 

 

Piatok :   9.11. 2007 o 11.00 hod.                         
Na parkovisku pod  Ahojom. 

PIETNA SPOMIENKA 
S  BANANSKOU  DYCHOVOU HUDBOU 

1.11.2007  /ŠTVRTOK/ O 15,30 HOD. 
NA MIESTNOM CINTORÍNE. 



 

 

1.  LOVCI MAMUTOV – 3. časť 
 

    Opäť sa vrátime do staršej doby kamennej
(paleolitu) a to do obdobia mladého paleolitu 
(približne 40 tis. až 13 tis. rokov pred n. l.). 
V tomto čísle sa venujeme ďalšej stránke 
vtedajších ľudí a to ich obydliam. 
    Mladopaleolitickí ľudia sa v oblasti Banky 
prvýkrát objavili v období 40 tis. až 35 tis. 
rokov pred n. l. (archeologická kultúra 
szeletien). Boli to tzv. lovci jaskynných 
medveďov, ktorí sídlili väčšinou 
v otvorenom teréne, zriedkavo 
v jaskyniach. Táborili nad dnešnými 
Moravanmi, Bankou a Ratnovcami. 
V tom období bola síce posledná doba 
ľadová, tzv. würm (približne 80 tis. až 8 tis. 
rokov pred n. l.), avšak v období lovcov 
medveďov došlo k dočasnému otepleniu. Bolo 
pomerne teplé počasie, podobné dnešnému. 
Nachádzali sa tu lúky a listnaté lesy, z väčších 
zvierat sa lovili medvede, bezsrstnaté 
nosorožce i ďalšie zvieratá. 
    Ako asi vyzerali obydlia lovcov 
medveďov? Veľa o nich nevieme, nenašli sa, 
pretože boli postavené z materiálu, ktorý sa 
nezachoval. Nazbierali ho v prírode, alebo ho 
získali z ulovených zvierat (drevo, kože). Boli 
to asi jednoduché prístrešky tvaru stanu, 
základná konštrukcia pozostávala z veľkých 
konárov a bola pokrytá trávou a kožami. 
Niektoré mali podlahu čiastočne zahĺbenú do 
zeme (polozemnice). Krátkodobé jaskynné 
táborisko bolo objavené v Čertovej peci pri 
Radošine, kde sa našlo ohnisko (uhlíky mali 
vek cca 38 tis. rokov pred n. l.). Ľudia v tom 

období vedeli pomocou tvrdých kameňov  
(napr. pazúrika) vykresať oheň. 
    Prenesme sa o niekoľko tisícročí neskôr, do 
obdobia 25 tis. až 15 tis. rokov pred n. l. 
(archeologická kultúra gravettien). Boli to tzv. 
lovci mamutov. Najvýznamnejším 
zoskupením táborísk lovcov mamutov na 
Slovensku bol podhorský pás Hubina – 
Moravany – Banka – Ratnovce – Sokolovce. 

Vtedy zavládlo chladné počasie, bolo 
záverečné obdobie poslednej doby ľadovej 
(würmu). Mimochodom. približne od 8. 
tisícročia pred n. l. a i v súčasnosti žijeme 
v teplejšej dobe medziľadovej. 
    Spolu s podnebím sa zmenila flóra a fauna. 
Rieky i pôda boli väčšinou roka zamrznuté 
a pokryté snehom. Nastúpila step alebo tundra 
s občasným lesným porastom, ihličnatými 
lesmi, kosodrevinou, brezou a pod. Žili tu 
chladomilné zvieratá, mamuty, srstnaté 
nosorožce, soby, tury, kone, vlci. polárne líšky, 
snežné zajace a pod. 
    Lovci mamutov žili už v trvalejších 
táboriskách. Pred chladným a nepriaznivým 
počasím sa schovávali v prístreškoch, ktoré 
boli podobné ako u predchádzajúcich lovcov 
medveďov i keď už trochu vylepšené. Neboli 
to však drevené chaty alebo zruby, ale stále iba 

obyčajné chatrče stanovej konštrukcie, niekedy 
aj trochu zahĺbené. Nosná konštrukcia 
pozostávala z drevených tyčí, kovárov alebo 
kostí veľkých zvierat (napr. mamutie kly, 
lopatky, panvy, lebky a pod.). Zakrytá bola 
kožami ulovených zvierat, ktoré boli na 
okrajoch zaťažené kameňmi alebo veľkými 
kosťami. V obytných prístreškoch bývali aj 
kruhové ohniská i s kameňmi na sedenie. Pri 

prístreškoch sa nachádzali výrobné dielne. 
     V Moravanoch v polohe Žákovská sa 
odkryli základy oválnej obytnej chatrče, 
prestrešenou ľahkou stanovou 
konštrukciou. Vo vnútri chatrče sa 
nachádzal menší pravouhlý objekt 
s dlážkou vyloženou drevom. 

V Moravanoch v polohe lopata sa našla ďalšia 
chatrč, obklopená hromadou kostí mladých 
mamutov a sobov. 
    V Banke sa síce zatiaľ obytné chatrče 
lovcov mamutov nenašli, ale zrejme tu niekde 
boli. V polohe Horné farské pole – Kopanice 
bola objavená výrobná dielňa a neďaleko nej aj 
ohnisko s vrstvou popola. To nepriamo svedčí 
o tom, že tu niekde bola aj nejaká chatrč. 
Výkopy tu však robil amatérsky archeologický 
nadšenec a preto chýba odborné zhodnotenie 
lokality. 
    Dôkladný odborný archeologický výskum 
by si vyžadoval viacej a hlbšie (hlboká orba 
nepostačuje) kopať v polohe Horné farské role 
– Kopanice a Kňazovice, prípadne i v polohe 
Chrasť. Iste by sme sa viacej dozvedeli 
o živote lovcov mamutov nad dnešnou Bankou. 

HISTÓRIA BANKY  

• Na tradičných bežeckých 
súťažiach Beh M. Zavarskej 
a Cezpoľný beh nás v okresnom kole 
najlepšie reprezentovali  Z. 
Šmehlíková, 8.tr. – 11.m., Z. Julínyová, 8.tr. – 12.m., M. Branderský, 7.tr. 
– 16.m. a A. Móczi, 8.tr. 18.m. 

•   Milou návštevou, 
ktorá potešila 
veľkých i malých, 
bolo kúzelnícke 
predstavenie v škole 
na hornej chodbe. 
 
 
 

•   Výstavu plodov záhrad, lesov a lúk si pripravili 
žiaci 1. – 9. ročníka vo svojich triedach 24. 
septembra. Okrem vedomostí prejavili i svoju 
zručnosť, fantáziu a tvorivosť. 
• Dňa 25.9.2007 sa 
žiaci 3. a 4. ročníka 
zúčastnili  zaujímavej 
exkurzie po liečebných 
domoch Thermia a Irma, 
ktorú pripravilo 
Informačné centrum 

Piešťany.. Obdivovali vynovený interiér, mohli 
nazrieť do jednej z izieb pre hostí, navštíviť jedáleň 
so známym obrazom A. Muchu a oboznámili sa aj 
s kúpeľnou liečbou v zrkadlisku a bahnisku. Na 
záver víťazi kvízu exkurzie dostali informačné 
materiály o kúpeľoch, meste Piešťany  a jeho  blízkom okolí. 
• Žiaci 2. – 4. ročníka navštívili dňa 2.10.2007 hvezdáreň a planetárium 
v Hlohovci. Dozvedeli sa veľa zaujímavých informácií o vesmíre, 
hviezdach a planétach. Vďaka technickému zariadeniu hvezdárne mohli 

sledovať nočnú oblohu a teleskopom 
pozorovať Slnko. Domov odchádzali 
s množstvom nových vedomostí 
a zážitkov. Exkurziu zorganizovala 

pani učiteľka Mgr. Valková. 
• Poznávať svoju vlasť sa vybrali 
17. 10.2007 žiaci 3. – 9. ročníka. 
Navštívili Svätý Anton a starobylú 
Banskú Štiavnicu, v ktorej bola 
založená prvá banská univerzita na 
svete. Asi najväčším zážitkom pre 
všetkých bola návšteva bane, kde sa 
kedysi ťažili drahé kovy. Bohatými 
zážitkami naplnenú a časovo náročnú 
exkurziu zorganizovala pani učiteľka 

Mgr. Mosná. 
• Členovia literárno-dramatického krúžku pod vedením pani učiteľky 
Mgr. Ľuptákovej založili nový školský časopis s názvom Syslák. Tak ako si 
zvieratko, na ktoré boli kedysi obyvatelia Banky dosť citliví, robí na zimu 
zásoby, tak naši žiaci chcú načrieť do zásob svojej tvorby, venovať sa 
tradíciám aj sa trochu zabaviť. Časopis vyjde štyrikrát počas školského 
roka. Jesenné číslo vydajú na prelome októbra a novembra. 
Vedenie ZŠ s MŠ v Banke ďakuje: 
- Pánovi Schmidtovi za dodávku hygienických prostriedkov pre školu. 
- Pánovi Chalásovi za zabezpečenie  nového krytu na vodovodnú 

šachtu. 
- OcÚ Banka za odvoz archívnych materiálov do Trnavy. 
- Jednote COOP a.s. za dar   12 ks futbalových lôpt na vyučovanie TV. 

 
V októbri počas jedného smutného týždňa nás navždy opustili dve bývalé 
pani učiteľky : 
      Jana Štróblová, ktorá vyučovala v ZŠ Banka v rokoch šesťdesiatych 
a potom žila vo Švajčiarsku, kde je aj pochovaná. 
      Marta Krištofovičová, ktorá učila v Banke v tridsiatych rokoch, ako 94 
– ročná sa zúčastnila osláv 70. výročia našej školy, kde sme ju mohli všetci 
spoznať. 
      Česť ich pamiatke! 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

 

OZNAMY 
• Firmy BOCR Trading s.r.o a Ekoprogres – VIS, s.r.o.,  
ponúkajú občanom, ktorí sa budú napájať na vybudovanú 
splaškovú kanalizáciu,  plastové revízne kanalizačné šachty. 
Šachty sa vyznačujú 100% tesnosťou, ľahkou manipuláciou, 
dlhodobou životnosťou. Súčasťou dodávky je  plastový poklop. 
Šachty sú  dodávané v rôznych  priemeroch (40, 60, 80 a 100 
cm). Cena šachty je závislá  od jej priemeru a výšky. Napríklad 
priemerná cena revíznej šachty o priemere 40 cm a výške 150 
cm sa pohybuje nad 3 tis. Sk, priemerná cena  šachty o  priemere 
100 cm a výške 125 sa pohybuje nad  11 tis. Sk. Tí  občania, 
ktorí  budú mať  záujem  o plastovú  revíznu šachtu,  môžu si  
šachtu prezrieť na OcÚ Banka, kde zároveň dostanú 
i informácie, ako postupovať pri jej obstaraní. V prípade 
väčšieho záujmu občanov obec zabezpečí hromadnú dodávku 
plastových šácht. 
 

• Slovenský plynárenský priemysel, a.s. pozýva 
občanov  obce Banka,  ktorým sa vybudovali r. 2007 nové 
plynové prípojky, a podnikateľov, ktorí chcú plynofikovať svoje 
zariadenia (lokalita Sĺňava II, Cesta Janka Alexyho a Červená 
veža), na informačný  pohovor,  kde budú podané informácie, 
ako ďalej postupovať pri plynofikácii domácností 
a hotelových zariadení. Pohovor sa uskutoční dňa 9.11.2007 
o 17.00 hod v kultúrnom dome v Ratnovciach !!! 
 

• Oznamujeme  občanom obce,  že dňa 2.11.2007 bude 
Obecný úrad v Banke z technických príčin zatvorený ! 

Obecný úrad informuje 

Red. 

V dnešnom čísle predstavujeme 
ANTIKVARIÁT knihAAntik. Prevádzka bola 
založená 1.8.2007 Marekom Polákom 
(známy ako bananský poštár) a je 
zameraná na predaj a výkup kníh a 
starožitností (učebnice, encyklopédie, 
dejiny a pod.). Sídli na Topoľčianskej 5 a je 

otvorená pondelok až piatok od 15.oo do 19.oo hodiny, v sobotu 
od 10.00 do 18.oo hod. Telefón: 0907/194740. Nájdete ju i na 
internete na www.knihaantik.szm.sk. 

 
 

Jablko každý deň 
 

Stará ľudová múdrosť hovorí, že denne treba zjesť jedno jablko. Dnes už 
vieme, že je to pravda. Jablká sú totiž aj liekom. Povzbudivo pôsobia na 
celú nervovú sústavu a majú i veľa užitočných vitamínov a minerálov, 
ktoré posilňujú organizmus ako celok. Pri regenerácii sa odporúča zjesť 
jedno celé (chemicky neošetrené) jablko každý deň ráno i večer. Pri 
problémoch so žalúdkom pomáha nastrúhané zelené jablko. Šupky a listy 
sú vhodné na čaj - stačí ich iba spariť horúcou vodou. Ak vás trápi 
kašeľ, uvarte si v litri vody dve až tri jablká (podľa veľkosti plodov) a 
lyžičku tohto odvaru zmiešajte s pohárom horúcej vody a nechajte 
lúhovať pol hodiny. Denne sa odporúča vypiť štyri až šesť pohárov tohto 
odvaru. Čerstvá šťava z jabĺk sa používa na zvlhčovanie a regeneráciu 
pokožky tváre, pŕs a šije. Rovnako si môžete urobiť masku - keď jablko 
jemne nastrúhate a ihneď nanesiete na tvár. Po pätnástich minútach ho 
zmyjete a tvár si ošetríte krémom. 

 Takto zjednodušene by sa dalo charakterizovať stretnutie poslancov 
obce Banka so zástupcami firmy Bana Thermal, ktoré sa uskutočnilo 
22.10.2007 na obecnom úrade. Zástupcovia už spomenutej firmy nie sú 
pre našich čitateľov tak neznámi: v našom Hlásniku sme o ich zámere - 
postaviť na mieste kúpaliska na Sĺňave Aquapark – písali ešte v mesiaci 
august 2005 v článku „Bude na Sĺňave Aquapark?“ V tomto článku som 
čitateľom priblížil zámer firmy vybudovať športovo-relaxačné centrum 
a investovať do tohto projektu cca 300 mil. Sk. A ako som sa dozvedel 
od konateľa firmy pána Žiaka: „ ...od pôvodného zámeru sme ustúpili, 
nakoľko sa nám podarilo zväčšiť záujmové územie na Sĺňave 
z pôvodných 2,4 ha na 4 ha, a to už vyžadovalo aj iný prístup k celému 
projektu...“ 
 A čo bolo poslaním tohto stretnutia? A ako titulok naznačuje, že 
nebude AQUAPARK ale WELLNESS CENTRUM. Bol som zvedavý aj 
ja, preto som sa tohto stretnutia za redakciu zúčastnil. A o svoje dojmy 
sa chcem podeliť s našimi čitateľmi. 
 Na prezentácii pán Žiak predstavil tvorcu novej vízie wellness centra 
BANA Thermal ing. architekta pána Pokrivčáka, ktorý nás oboznámil s 
priestorovou maketou /viď foto/. Na nej názorne popísal jednotlivé časti 
projektu: verejný parkovací dom, ktorý rieši komunikačnú situáciu, 
samotné wellness o rozlohe vodnej plochy cca 1500 m2 s mnohými 
atrakciami, či krytá bazénová časť celoročne využiteľná, ako aj vonkajší  

bazén. Súčasťou má byť hotel s dvomi vežami. A to všetko prepojené 
s obchodnou pasážou o rozlohe cca 25000 m2. Celý projekt je v dvoch 
častiach predĺžený až k Sĺňave, kde vznikne verejný relaxačno-nákupný 
priestor. Vo výške cca 12 m nad terénom plánujú pochôdzkové terasy 
s reštauráciami, nábrežie bude vysypané pieskom, ktoré bude sezónne 
využívané ako pláž. 
 Zaujímavý je i údaj, že wellness je nastavené na 350 až 500 tis. 
klientov ročne, samotný obslužný personál sa odhaduje viac ako 250. 
A čo tento megaprojekt, ktorý je v porovnaní tohto typu jeden z 
najväčších v strednej Európe, bude stáť? Výška investície je odhadovaná 
investorom na cca 2,5 miliardy Sk (!). 
 Azda najväčším prekvapením bolo, že projekt je vysoko ekologický, 
využije najmodernejšie technológie, medzi ktoré napríklad patrí 
i využitie geotermálneho tepla na vykurovanie celého wellness centra. 
 A nielen poslancov zaujímalo, kedy sa toto veľdielo postaví. Investor 
odhaduje získať všetky potrebné povolenia do 12 mesiacov a potom 
môže začať s výstavbou. Záverom investor prijal požiadavku starostu 
a poslancov, aby sa takéto stretnutia konali pravidelne každých 6 
mesiacov, takže verejnosť bude prostredníctvom nášho Hlásnika 
o pokračovaní prác pravidelne informovaná. 
 A čo dodať na záver? Možno stačí prianie, ktoré vyjadril jeden 
z poslancov: Aby to bolo čo najskôr ! 

NEBUDE 
AQUAPARK 

BUDE 
WELLNESS  
CENTRUM 

-ds-  

Nový most 

Ing. Alexander Murín 


